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ODPOWIED� NA LIST OTWARTY 
 

 Problemy komunikacyjne, ich pogł�biaj�ca si� uci��liwo�� szczególnie dla 
mieszka�ców Warszawy, ale równie� osób doje�d�aj�cych do pracy i szkół  z terenu 
całego województwa mazowieckiego i odwiedzaj�cych nasz� Stolic� w celu 
turystycznym - wskazane przez autora Listu Otwartego, s� znane Zarz�dowi 
Województwa Mazowieckiego. 
 
To wła�nie zbli�aj�ce si� widmo parali�u komunikacyjnego, szczególnie w obsłudze 
komunikacyjnej aglomeracji warszawskiej, skłoniło władze Samorz�du Województwa 
Mazowieckiego do powołania samorz�dowej (pierwszej w Polsce) Spółki „Koleje 
Mazowieckie – KM” obsługuj�cej pasa�erskie regionalne przewozy kolejowe. 
W odrodzeniu si� pasa�erskich przewozów kolejowych widzimy szans� na 
usprawnienie ruchu komunikacyjnego, szczególnie w godzinach szczytu 
komunikacyjnego, odci��enie Warszawy a tak�e i innych du�ych o�rodków miejskich 
od coraz  wi�kszego potoku indywidualnych pojazdów samochodowych. Renesans 
kolei regionalnej wymaga jednak zaoferowania pasa�erom nowej jako�ci usługi, co 
powoduje konieczno�� zainwestowania znacznych �rodków w zakupy nowego taboru 
kolejowego, modernizacj� poci�gów aktualnie eksploatowanych, dostosowania 
rozkładu jazdy do rzeczywistych potrzeb, stworzenia taryfy przewozowej zach�caj�cej 
do zainteresowania si� transportem kolejowym, zmiany dotychczasowego wizerunku 
na odpowiadaj�cy dzisiejszym czasom (nieatrakcyjnej kolei na kolej przyjazn�). 
 
To wszystko czyni Samorz�d Województwa Mazowieckiego, jednak nawet 
najbardziej nowoczesny poci�g i sprawne zarz�dzanie firm� przewozow� nie da 
oczekiwanego efektu pełnej zmiany jako�ciowej przewozów, je�li nie znajd� si� �rodki 



na piln� modernizacj� linii kolejowych, dworców i przystanków kolejowych. Coraz 
szerzej stosowane ograniczenia pr�dko�ci ruchu poci�gów powodowane s� 
katastrofalnym stanem technicznym torów. Niezb�dne jest natychmiastowe podj�cie 
inwestycji w linie kolejowe. 
 
Oczekujemy, �e wskazane przez Pana Janusza Piechoci�skiego przedsi�wzi�cia 
inwestycyjne niezb�dne do pilnej realizacji, zwi�zane z: modernizacj� linii 
�rednicowej, popraw� estetyki przystanków oraz budow� nowych przystanków na linii 
�rednicowej zostan� sprawnie wykonane w pełnym zakresie.  
 
 
Remont linii �rednicowej b�dzie powodował szereg utrudnie� dla pasa�erów kolei – 
oczekujemy na pełne zrozumienie przez Zarz�d Transportu Miejskiego m. st. 
Warszawy konieczno�ci takiego skoordynowania przewozów w ramach miasta 
z przewozami wykonywanymi przez „Koleje Mazowieckie”, WKD i SKM w sposób, 
w którym nadrz�dnym i jedynym celem b�dzie dobro pasa�era. Liczymy tak�e na 
daleko id�ce zaanga�owanie w koordynacji przewozów przez lini� �rednicow� przez 
Spółk� Polskie Linie Kolejowe, w sposób nie preferuj�cy jakiejkolwiek ze stron 
a bior�cy pod uwag� wył�cznie zaspokojenie potrzeby przewozowej pasa�era. 
Samorz�d Województwa Mazowieckiego deklaruje w tym wzgl�dzie szerok� pomoc. 
 
Samorz�d Województwa Mazowieckiego poprzez samorz�dow� Spółk� „Koleje 
Mazowieckie” - w pierwszym roku jej funkcjonowania zwi�kszył liczb� poci�gów 
obsługuj�cych pasa�erów województwa mazowieckiego o ponad 100 (z 529 do 636), 
zadbał o pozyskanie 11 szt. u�ywanych autobusów szynowych do obsługi linii 
o niskiej frekwencji podró�nych, w najbli�szym czasie reaktywuje przewozy na linii 
Nasielsk – Sierpc, uruchomi - na pocz�tek - weekendowe przewozy na trasie 
Warszawa – Niepor�t, podejmie starania usprawnienia komunikacji na trasie Ostroł�ka 
– Warszawa. 
 
Wdro�ony został przetarg na wybudowanie w I etapie 10 parkingów „Parkuj i Jed�” 
wzdłu� linii obsługiwanych przez Koleje Mazowieckie. B�dzie to kolejn� zach�t� do 
pozostawienia w miejscu odpowiednio przygotowanym i strze�onym własnego 
samochodu, co z kolei wpłynie na zwi�kszenie liczby pasa�erów korzystaj�cych 
z przewozów regionalnych. W najbli�szym czasie z parkingów b�d� mogli korzysta� 
mieszka�cy: Piaseczna, �yrardowa, Brwinowa, Jaktorowa, O�arowa Mazowieckiego, 
Legionowa, Ciechanowa, Siedlec, Otwocka i Celestynowa. 
 
Ponadto przed Samorz�dem Województwa Mazowieckiego stoi bardzo wa�ny 
i wymagaj�cy pilnego rozwi�zania problem pozyskania dodatkowego taboru, 
niezb�dnego dla zaspokojenia zwi�kszonego zapotrzebowania na przewozy. 
Poza zakupami nowego i u�ywanego taboru, zarówno elektrycznego jak 
i spalinowego, bardzo liczymy na mo�liwo�� pełnego wykorzystania w przewozach 
regionalnych oraz w aglomeracji warszawskiej taboru Spółki „Szybka Kolej Miejska”. 
Wł�czenie taboru SKM do przewozów realizowanych wspólnie i w pełnej koordynacji 
przez Spółk� „Koleje Mazowieckie” da oczekiwany społecznie i ekonomicznie efekt 



racjonalno�ci przewozów. Oczekujemy na konstruktywne rozmowy w tej kwestii 
z Samorz�dem Warszawy. Wspólne działanie powinno przynie�� szybki i pewny efekt 
synergii. 
 
 
Takie działanie b�dzie zgodne równie� z naszymi wspólnymi czynno�ciami podj�tymi 
(w ramach Konsorcjum Samorz�dowego) w umowie dotycz�cej nabycia udziałów 
Spółki PKP Warszawska Kolej Dojazdowa. 
 
Mamy wszelkie szanse stworzy� wła�ciwie zorganizowany, sensownie zarz�dzany 
system transportu w ramach aglomeracji miejskiej, funkcjonuj�cy w ramach 
wspólnego biletu obejmuj�cego przejazd taborem autobusowym, tramwajowym, 
metrem, regionaln� kolej� pasa�ersk� - przewozy realizowane przez Koleje 
Mazowieckie i dotychczasow� SKM ale równie� Warszawsk� Kolej Dojazdow�. 
Stworzenie w najbli�szym czasie rzeczywistego systemu tzw. wspólnego biletu mo�e 
by� realne wył�cznie wtedy, gdy w tej kwestii otrzymamy pełne zaanga�owanie 
zainteresowanych tematem jednostek m. st. Warszawy. 
 
Powinni�my w najbli�szym czasie podj�� starania o powołanie mi�dzygał�ziowego 
organizatora transportu w ramach aglomeracji oraz całego województwa 
mazowieckiego. Oczekujemy, �e podj�te przez Samorz�d Województwa 
Mazowieckiego we współpracy z samorz�dami innych województw starania 
o wniesienie pod obrady Sejmu RP projektu ustawy o pasa�erskim transporcie 
publicznym zostan� poparte równie� przez Samorz�d Warszawy. Pozyskanie przez 
samorz�dy województw – tak jak obecnie w zakresie regionalnego transportu 
kolejowego – uprawnie� w zakresie organizowania pasa�erskiego transportu 
drogowego, wpłynie na radykalne usprawnienie funkcjonowania transportu przy 
jednoczesnym uzyskaniu oszcz�dno�ci bud�etowych. 
 Bardzo dzi�kuj� Panu Januszowi Piechoci�skiemu za publiczne poruszenie 
bardzo wa�nej problematyki transportu zbiorowego – s�dz�, i� Pana List Otwarty 
spowoduje zintensyfikowanie prac wszystkich zainteresowanych stron w celu 
przezwyci��ania trudno�ci. 

Samorz�d Województwa Mazowieckiego deklaruje wszelk� pomoc, wszystkim, 
którzy s� zainteresowani pozytywnymi przemianami w transporcie na terenie 
województwa mazowieckiego. 
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